
 

 

 
Број/Broj: 01/а – 50 – 1 – 15 - 74/10 
Сарајево/Sarajevo, 24. 03. 2010.  
 

З А П И С Н И К 
  са 74. сједнице Представничког дома  

 Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине,  
одржане 24.  03. 2010. године 

 
 Сједница је почела у 10 часова. Присуствовало је 35 посланика.  
 

Оправдано су одсуствовали: Саво Ерић, Велимир Јукић, Садик Бахтић, Јерко 
Иванковић Лијановић, Лазар Продановић, Златко Лагумџија и Милица Марковић. 

Из Савјета министара БиХ сједници су присуствовали: Рудо Видовић, Сафет 
Халиловић, помоћник министра цивилних послова БиХ  Суад Џафић. 

 
Из међународних организација сједницу су пратили представници: ОХР-а, ОЕБС-а, 

ЕУСР-а, УСАИД ПСП-а и Центара цивилних иницијатива.    
 Сједници је присуствовао и предсједавајући Канцеларије за разматрање жалби др. 

Амир Пилав. 
Након што је кратко упознао Дом са измјенама дневног реда, предсједавајући је 

отворио расправу о дневном реду. У расправи је учествовао Сефер Халиловић, који је 
предложио да се са дневног реда скине тачка 7, с обзиром да није стигла информација 
која би била предмет расправе. Предсједавајући је навео да је иницијатива била у 
пословничкој процедури те да се Дом на овој сједници изјашњава о усвајању 
иницијативе. Уколико је усвоји, биће затражена Информација о стању припадника 
Оружаних снага БиХ којима у току 2010. истиче уговор и предложена рјешења овог 
питања. 

Предсједавајући је констатовао да 74. сједница  Представничког дома има сљедећи 
 

Д Н Е В Н И  Р Е Д 
 

1. Посланичка питања: 
             а) Коментари на добијене одговоре, 

 б) Нова посланичка питања; 
2. Предлог стратегије развоја спорта у Босни и Херцеговини – предлагач: Савјет 

министара БиХ, број: 01,02-35-372/10 од 24. 02. 2010. године; 
3. Расправа о Извјештају о активностима Савјета Европе у 2009. години - предлог 

за разматрање: Делегација ПСБиХ у Парламентарној скупштини Савјета 
Европе, материјал број: 04/1-05-5/10 од 12. 02. 2010. године; 

4. Извјештај о активностима на пројекту „Аутопут на Коридору 5ц“ и План 
наредних активности, материјал Министарства комуникација и транспорта БиХ, 
број: 01,02,01/5-29-371/10 од 24. 02. 2010. године; 

5. Извјештај о раду Канцеларије за разматрање жалби у 2009. години, материјал 
Канцеларије за разматрање жалби, број: 01,02-50-3-386/10 од 26. 02. 2010. 
године; 
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6. Предлог резолуције о важности осуде геноцида у Сребреници и ратних злочина 
у Босни и Херцеговини за изградњу трајног мира, предлагач: посланик Денис 
Бећировић, број:01-02-12-261/10 од 03. 02. 2010. године; 

7. Изјашњавање о Иницијативи посланика Сефера Халиловића са 71. сједнице 
Представничког дома, одржане 03. 02. 2010. године, која гласи: 
„Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ захтијева од Савјета 
министара БиХ да достави комплетну информацију о стању припадника 
Оружаних снага БиХ којима у току 2010. године истиче уговор и предложена 
рјешења овог питања, како би се на наредној сједници Дома обавила расправа о 
овом важном питању и донијеле одлуке“. 

                                  
Ад. - 1. Посланичка питања: 

a)   Коментари на добијене одговоре, 
б)  Нова посланичка питања 

 
Предсједавајући Живковић констатовао је да су од прошле до ове сједнице 

одговоре на постављена питања добили:  
1. Халид Гењац и Весна Шаин– од Регулаторне агенције за комуникације на 

питање постављено на 71. сједници 
2. Велимир Јукић - од Министарства унутрашњих послова Западно- 

херцеговачког кантона и СИПА-е на питање постављено на 72. сједници, 
3. Мартин Рагуж, Момчило Новаковић, Нермина Заимовић-Узуновић, 

Жељко Кузмановић и Милорад Живковић – од Савјета министара БиХ на 
питање постављено на 70. сједници 

4. Рифат Долић - од Савјета министара БиХ на иницијативу упућену на 66. 
и питање посатвљено на 70. сједници 

5. Садик Бахтић - од Савјета министара БиХ на питање постављено на 64. 
сједници 

 
a) Коментари на добијене одговоре 

 
Одговоре су коментарисали: Рифат Долић, Момчило Новаковић, Денис Бећировић, 

Мартин Рагуж и Милорад Живковић. 
 
Питања су поновили: 
 

Рифат Долић  
„Иницијатива Савјету министара БиХ да Парламентарној скупштини БиХ 

достави информацију о стању, научној валоризацији и перспективама геолошког 
локалитета 'Височке пирамиде' у Високом.''  

 
Мартин Рагуж  
 ''Шта је учињено на реализацији закључака Представничког дома ПСБиХ 
усвојених 09. 07. 2009. године у вези  са поплавама у Поповом пољу, на ријеци Крупи, 
Хутовом блату, те да ли су и какве учинке постигли?“ 
 
 б) Нова посланичка питања 
 

Постављена су нова посланичка питања како слиједи: 
 



3 
 

Мирко Околић  

                    ''1. Колико је обновљено стамбених јединица, а да ту сада са сталним 
                          мјестом боравка нису њени власници? 

          2. Колико је обновљено стамбених јединица а да су их власници  
              отуђили? 
         3.  Колико је стамбених јединица обновљено по народима? 

                     4.  Колико је инцидената било према повратницима и вјерским објектима  
                          по општинама односно по ентитетима?'' 

 
Шефик Џаферовић 

''Почетком ове године, на територији Босне и Херцеговине, на подручју 
општине Бијељина постављена су званична обиљежја Републике Србије, званични 
натпис општине Богатић. Интересује ме ко је то урадио и на основу чега? Шта су 
учинили органи БиХ да се ти натписи уклоне? Посебно шта је урадила Гранична 
полиција БиХ, Министарство иностраних послова БиХ и МУП Републике Српске? 
Какве су биле реакције општинских органа општине Бијељина?'' 

Азра Алајбеговић  

 „Колико је средстава уплаћено од ПДВ-а узетог за лијекове током 2009. године? 
Како је извршен поврат новца убираног по основу ПДВ-а за лијекове ентитетским 
буџетима у смислу конкретних цифри?“ 

Славко Матић  

 „Шта је Савјет министара до сада урадио и шта планира предузети на стављању 
у функцију пловног пута на ријеци Сави и ријечних лука у Босанском Шамцу и 
Брчком?“ 

Шемсудин Мехмедовић  

„1. Зашто до сада није дефинисан начин спровођења инспекцијског надзора над 
спровођењем Закона о лијековима и прописа донесених на основу овог закона, а који 
спроводи Фармацеутска инспекција?  

2. Зашто није дефинисан програм полагања посебног стручног испита за 
фармацеутског инспектора, састав испитне комисије и начин полагања испита, јер 
примјена Закона о лијековима касни управо због ових одредаба? 

3. Када ће директорица Агенције почети са потпуном примјеном Закона о 
лијековима, без избора чланова на чијој примјени инсистира и истовременим 
одгађањем инспекције оних веледрогерија које не поштују закон? Да ли се тиме 
избјегава контрола квалитета за производе који су по брзом поступку без провјера и 
документација регистровани у РС, јер би на основу утврђене контроле квалитета могле 
бити укинуте већ издате дозволе за стављање лијека у промет, или бити забрањен 
промет одређене серије лијека или се затражити увођење измјена, ако се потврди да 
налази анализе квалитета не одговарају било којем захтјеву или обавези у вези са 
издавањем дозволе за стављање лијека у промет? 



4 
 

4.  Чланом 80. став 4. Закона о лијековима одређени су услови, околности и 
поступак ангажовања овлашћених лабораторија за потребе контроле и квалитета, те 
начин вођења евиденције о контролама спроведеним на овај начин прописује стручно 
вијеће на предлог директора Агенције. Међутим, директорица Агенције, без да је 
испоштовала одредбе закона и по усвојеном правилнику који би прописао стручно 
вијеће, покренула активности и склопила уговор са Агенцијом Србије. Уговор није 
презентован стручном вијећу. Зашто? По основу које одредбе закона је склопљен овај 
уговор и ко је дао овлашћење за склапање таквог, према Закону о лијековима, 
неважећег уговора? 

5. Чланом 83. став 1. Закона о лијековима за утврђивање листе есенцијалних 
лијекова речено је да Савјет министара БиХ најмање сваке двије године, а на предлог 
стручног вијећа Агенције и уз претходно прибављену сагласност надлежних 
министарстава ентитета и Одјела за здравство Дистрикта Брчко, утврђује листу 
есенцијалних лијекова у БиХ. Зашто то до сада није урађено?''  

 
Хусеин Нанић  

„Да ли Савјет министара и Министарство правде имају сазнања да се 
прислушкују грађани БиХ? Шта је предузело и шта ће предузети да се онемогући 
противправно прислушкивање њених грађана од безбједносних агенција других 
држава?“ 

Селим Бешлагић  

„1. У колико случајева је у овом сазиву Парламентарне скупштине БиХ 
(Представничког дома) коришћено ентитетско гласање за одбијање закона и 
којих? 
2. У колико случајева у истом периоду је ентитетско гласање коришћено за 
одбијање осталих аката (закључци, одлуке, резолуције, декларације, именовања) 
и о којим се актима ради?“ 
 

Мехмед Суљкановић 
 „Да ли на територији БиХ, осим Агенције за означавање животиња са сједиштем 
у Бањој Луци, дјелује још нека институција која се бави истим послом, а који је у 
искључивој надлежности Агенције за означавање животиња?“ 

Момчило Новаковић  

 „Покрећем иницијативу за стављање на дневни ред сљедеће тачке: Утврђивање 
смјерница за дјеловање привремених делегација које у име Босне и Херцеговине 
учествују на међународним скуповима.“ 
 
Ремзија Кадрић  

„1. Које активности Савјет министара БиХ предузима у вези са реформом јавне 
управе, а у складу са Стратегијом јавне управе која је усвојена 2006. године?  

2. Зашто се не примјењује Одлука Уставног суда о конститутивности народа 
по питању пропорционалне заступљености у институцијама јавне управе?'' 
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Адем Хускић  
         ''1. Које међународне споразуме које је ратификовала Босна и Херцеговина није 
               ратификовала друга држава потписница?  
          2.  Када ће бити упућен у парламентарну процедуру Закон о Агенцији за  

   информатичко друштво и Закон о државној помоћи, будући да су ови закони 
   између осталог везани за процес европских интеграција?''  

 
Денис Бећировић  
 „Шта сте конкретно учинили с циљем реализације циљева садржаних у 
Грађанској платформи за изборе 2006. године у периоду од 1. јануара 2007. године до 
20. марта 2010. године?“  

 Рифат Долић  

„1. По чијем налогу и са којим разлозима је стављена забрана на давање 
података за јавност о висини плата и осталих примања посланика у Парламентарној 
скупштини БиХ?  

2. Постоје ли официјелни подаци о броју јавних кухиња у БиХ, мјестима у 
којима раде и о броју корисника у јавним кухињама, те начину њиховог 
финансирања?“  
 
Сеад Јамакосмановић 

„На који начин азиланти у Имиграционом центру БиХ остварују право на 
здравствену заштиту?“ 

Нико Лозанчић  

 „Да ли располажете макар оперативним сазнањима о постојању овакве врсте 
криминалитета (наводно организоване криминалне групе уцјењују различите 
привреднике, различите носиоце власти на различитим нивоима и различита лица која 
доносе врло битне одлуке у овој земљи, пријетећи им да ће у негативном контексту 
бити обрађивани у одређеним медијима уколико за њих не обезбиједе противправну 
имовинску корист, наводно, или тзв. медијски рекет) и ако располажете, колико је то 
распрострањено и шта предузимају да се ови облици криминалног дјеловања 
санкционишу?“ 

Ад. - 2. Предлог стратегије развоја спорта у Босни и Херцеговини – предлагач: 
             Савјет министара БиХ, број: 01,02-35-372/10 од 24. 02. 2010. 
 

Први замјеник предсједавајућег дао је кратке уводне напомене. У расправи су 
учествовали: Шефик Џаферовић, Хусеин Нанић,Ремзија Кадрић, Мартин Рагуж, Селим 
Бешлагић, Нермина Заимовић-Узуновић, Денис Бећировић, Бериз Белкић, Рифат 
Долић, Бакир Изетбеговић, Мехмед Суљкановић, Милорад Живковић, Азра 
Алајбеговић, Адем Хускић и помоћник министра цивилних послова БиХ  Суад Џафић. 
 Представнички дом се изјашњавао о закључку садржаном у Мишљењу 
Уставноправне комисије који гласи: 



6 
 

„Задужује се Уставноправна комисија да о Предлогу стратегије организује 
јавну расправу те да Дому достави Извјештај  ради коначног усвајања Стратегије 
развоја спорта у БиХ.“ 

 Дом је усвојио закључак једногласно, са 24 гласа „за“ (из Федерације БиХ 18, из 
Републике Српске шест). 
 
Ад. - 3. Расправа о Извјештају о активностима Савјета Европе у 2009. години –  
             предлог за разматрање: Делегација ПСБиХ у Парламентарној скупштини 
             Савјета Европе, материјал број: 04/1-05-5/10 од 12. 02. 2010. 
 

Предсједавајући је у уводним напоменама рекао да су посланици као материјал 
за ову тачку добили Извјештај о активностима Савјета Европе у 2009. године са 
сљедећим прилозима: 

o Извјештај Комитета за мониторинг Парламентарне скупштине Савјета Европе о 
функционисању демократских институција у БиХ и Додатак Извјештају 

o Резолуција Парламентарне скупштине Савјета Европе 1701 (2010) 
o Препорука Парламентарне скупштине Савјета Европе 1894 (2010) 
o Извјештај са засједања и састанака комитета Парламентарне скупштине Савјета 

Европе којима су у току 2009. године присуствовали чланови Делегације  
ПСБиХ у Парламентарној скупштини Савјета Европе.  

Рекао је и то да је Комисија за спољне послове доставила Мишљење са сљедећим 
закључцима: 

1. Представнички дом прима к знању Извјештај о активностима Савјета Европе 
у 2009. години са приложеним документима, 

2. Представнички дом тражи од Савјета министара БиХ да изради Акциони 
план по којем би се оперативно на јасан начин уредило питање испуњавања 
обавеза и препорука из Извјештаја о функционисању демократских 
институција БиХ и Резолуције 1701 (2010) и Препоруке 1894 (2010), 

3. Представнички дом препоручује да се Извјештај о функционисању 
демократских институција БиХ те Резолуција 1701 (2010) и Препорука 1894 
(2010) прослиједе нижим нивоима власти на упознавање и препознавање 
њиховог дијела обавеза из ових докумената, 

4. Представнички дом ургира да се убрза ратификација Повеље о регионалним и 
мањинским језицима, што је једна од преосталих постпријемних обавеза, 

5. Представнички дом позива Предсједништво БиХ да убрза процес именовања 
представника БиХ у међународним тијелима, и то Европском комитету за 
спречавање мучења и нечовјечног или понижавајућег поступања или 
кажњавања, Савјетодавном комитету Оквирне конвенције за заштиту 
националних мањина, Европском комитету против расизма и нетолеранције и 
Венецијанској комисији. 

 
У расправи су учествовали: Бакир Изетбеговић, Ремзија Кадрић, Славко Матић, 

Хусиен Нанић, Мартин Рагуж, Денис Бећировић, Салко Соколовић, Адем Хускић, Азра 
Хаџиахметовић, Бериз Белкић, Селим Бешлагић, Драго Калабић и Нико Лозанчић. 
 У току расправе, Славко Матић је, у име Комисије за спољне послове, 
предложио прилагођене закључке, о којима се Дом изјашњавао како слиједи: 
 

1. Представнички дом прима к знању Извјештај о активностима Савјета 
Европе у 2009. години са приложеним документима. 
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„За“ је гласало 25 посланика (из Федерације БиХ 18, из Републике Српске седам), 
није било гласова „против“, а један посланик је био „уздржан“. Предсједавајући је 
констатовао да је Дом усвојио овај закључак. 

 
2. Представнички дом тражи од Савјета министара БиХ да изради Акциони 

план по којем би се оперативно на јасан начин уредило питање 
испуњавања обавеза и препорука из Извјештаја о функционисању 
демократских институција БиХ и Резолуције 1701 (2010) и Препоруке 1894 
(2010) 
 

За“ је гласало 20 посланика, (из Федерације БиХ 18, из Републике Српске два) нико 
није гласао „против“, а пет посланика је било „уздржано“. Предсједавајући је констатовао да 
нема потребне ентитетске већине, па ће се Колегијум као комисија покушати усагласити у 
року од три дана, о чему ће Дом бити обавијештен. 
 

3. Представнички дом препоручује да се Извјештај о функционисању 
демократских институција БиХ и Резолуција 1701 (2010) и Препорука 1894 
(2010) прослиједе нижим нивоима власти на упознавање и препознавање 
њиховог дијела обавеза из ових докумената. 
 

Дом је усвојио закључак са 25 гласова „за“ (из Федерације БиХ 18, из 
Републике Српске седам), без гласова „против“ и једним гласом „уздржан“. 

 
4. Представнички дом ургира да се убрза ратификација Повеље о 

регионалним и мањинским језицима, што је једна од преосталих 
постпријемних обавеза. 
 

Дом је усвојио закључак једногласно, са 25 гласова „за“ (из Федерације БиХ 18, из 
Републике Српске седам). 

 
5. Представнички дом позива Предсједништво БиХ да убрза процес 

именовања представника БиХ у међународним тијелима, и то Европском 
комитету за спречавање мучења и нечовјечног или понижавајућег 
поступања или кажњавања, Савјетодавном комитету Оквирне конвенције 
за заштиту националних мањина, Европском комитету против расизма и 
нетолеранције и Венецијанској комисији. 

 
 Дом је усвојио закључак једногласно, са 25 гласова „за“ (из Федерације БиХ 18, из 

Републике Српске седам). 
 
Ад. - 4. Извјештај о активностима на пројекту „Аутопут на Коридору 5ц“ и План 
              наредних активности, материјал Министарства комуникација и  
              транспорта БиХ, број: 01,02,01/5-29-371/10 од 24. 02. 2010. 
 

Први замјеник предсједавајућег дао је кратке уводне напомене. У расправи су 
учествовали: Мехмед Суљкановић, Хусиен Нанић, Мирко Околић, Славко Матић, 
Шефик Џаферовић, Бакир Изетбеговић, Екрем Ајановић, Адем Хускић, Азра 
Алајбеговић, Селим Бешлагић, Нико Лозанчић и министар комуникација и транспорта 
Рудо Видовић. 
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Дом је са 25 гласова „за“ (из Федерације БиХ 17, из Републике Српске осам), без 
гласова „против“ и једним гласом „уздржан“ усвојио Извјештај о активностима на 
пројекту „Аутопут на Коридору 5ц“ и План наредних активности. 

 
Ад. - 5. Извјештај о раду Канцеларије за разматрање жалби у 2009. години,  
             материјал Канцеларије за разматрање жалби број: 01,02-50-3-386/10 од 
             26. 02. 2010. 
 
 Након уводних напомена првог замјеника предсједавајућег, у расправи је 
учествовао Бајазит Јашаревић, који је предложио закључке. 

Дом је, са 19 гласова „за“ (из Федерације БиХ 12, из Републике Српске седам), 
једним гласом „против“ и четири гласа „уздржан“, усвојио Извјештај са Мишљењем 
Комисије за финансије и буџет. 

Затим је, са 25 гласова „за“ (из Федерације БиХ 18, из Републике Српске седам), 
без гласова „против“ и једним гласом „уздржан“, усвојио закључке Бајазита 
Јашаревића који гласе: 

„1. Представнички дом ПСБиХ тражи од Канцеларије за жалбе да припреми и 
реализује програм мјера за рјешавање свих жалби у поступку јавних 
набавки у прописаном року. 

2. У годишњем извјештају о раду Канцеларије за жалбе потребно је у 
посебном поглављу обрадити жалбе које нису ријешене у прописаном року, 
са прецизно изнесеним разлозима за продужење времена рјешавања у 
односу на прописано вријеме.“ 

 
С обзиром да није било кворума, Нико Лозанчић је дао паузу како би се 

покушало наћи рјешење. Након паузе од 30 минута, Дом је наставио радити. 
 

 
Ад. - 6. Предлог резолуције о важности осуде геноцида у Сребреници и ратних 
              злочина у Босни и Херцеговини за изградњу трајног мира, предлагач:  
              посланик Денис Бећировић, број:01-02-12-261/10 од 03. 02. 2010. године 
 

Нико Лозанчић је дао уводне напомене. У расправи су учествовали: Денис 
Бећировић, Драго Калабић, Екрем Ајановић, Славко Јовичић, Бакир Изетбеговић, Азра 
Хаџиахметовић, Нико Лозанчић, Ремзија Кадрић, Азра Алајбеговић, Хусеин Нанић, 
Мирјана Малић, Шефик Џаферовић и Селим Бешлагић. 

 
Клуб посланика СДП-а предложио је закључак који гласи: 
„Резолуцију о важности осуде геноцида у Сребреници и ратних злочина у 

Босни и Херцеговини за изградњу трајног мира третирати као прво читање, како 
би се кроз амандманску фазу омогућиле евентуалне поправке и побољшање 
текста.“ 

 „За“ овај закључак гласало је 19 посланика (из Федерације БиХ 17, из Републике 
Српске два), пет је гласало „против“, а два посланика су била „уздржана“. Предсједавајући је 
констатовао да нема потребне ентитетске већине, па ће се Колегијум као комисија покушати 
усагласити у року од три дана, о чему ће Дом бити обавијештен. 
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Ад. - 7. Изјашњавање о Иницијативи посланика Сефера Халиловића са 71.  
             сједнице Представничког дома, одржане 03. 02. 2010. године, која гласи: 

 „Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ захтијева од Савјета  
 министара БиХ да достави комплетну информацију о стању припадника 
 Оружаних снага БиХ којима у току 2010. истиче уговор и предложена  
 рјешења овог питања, како би се на наредној сједници Дома обавила 
 расправа о овом важном питању и донијеле одлуке“ 

 
 Након уводних напомена Нике Лозанчића, није било расправе у оквиру ове 
тачке дневног реда.  

Дом је једногласно, са 24 гласа „за“ (из Федерације БиХ 17, из Републике 
Српске седам) усвојио Иницијативу. 
       

Тиме је реализован дневни ред.  
 

На крају је први замјеник предсједавајућег напоменуо да је 75. сједница Дома 
заказана за 07. 04. 2010. године, те је искористио прилику и свим вјерницима пожелио 
срећне васкршње празнике. 

Сједница је завршена у 19.00 часова.  

Саставни дио Записника је транскрипт 74.  сједнице Представничког дома. 
 

 
               СЕКРЕТАР                                          ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ      
 ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                      ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА 
          Бранка Тодоровић                                                     др Милорад Живковић  
 


